

# ការពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ COUNSELLING

(សំខាន់ៗទី១)

ការសិក្សាបន្ថែមអំពីបច្ចេកទេស និង បែបបទនៃការពិភាក្សានិងប្តូរ  
យោបល់ ហើយនិងវិធីព្យាបាលផ្លូវចិត្តបានត្រឹមត្រូវ។ ការសិក្សានិង  
ហាត់ហ្វឹកហ្វឺន, អន្តរក្រុម និង ការដឹកនាំសម្រាប់អ្នកដែលបានប្រើប្រាស់  
ប្រព័ន្ធស៊ី, ស៊ីម៉ង់ត៍ និង គ្រួសារនិងស្រ្តីប្រពន្ធគ្រប់គ្រងការងារ  
ទេសនិងដំណោះស្រាយផ្នែកការពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ ហើយនិង  
ការព្យាបាលខាងផ្លូវចិត្ត។

អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ និង អ្នកព្យាបាលខាងផ្លូវចិត្តមានប្រចាំ  
នៅក្នុងមន្ទីរពេទ្យ និង ឯកជន, នៅក្នុងក្រសួង ឬ ផ្នែកដទៃ  
សំរាប់ការព្យាបាលផ្លូវចិត្ត, ស្ថាប័នទទួលបាននូវគុណភាពខាងច្បាប់  
គ្រួសារ, មជ្ឈមណ្ឌលសុខភាពសហគមន៍ជាដើម។  
អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ និង អ្នកព្យាបាលខាងផ្លូវចិត្តជួយបន្ថែម  
បើកមន្ទីរព្យាបាលឯកជនដាច់ខាតដោយឥតគិតថ្លៃ។

ការពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់មានលក្ខណៈជំនួយចំពោះការ  
ថែទាំសុខភាពខាងផ្លូវចិត្តដែលអាចផ្តល់ជាមធ្យោបាយ  
សំរាប់ការការពារផ្លូវចិត្តផ្លូវចិត្តបាន។

ការពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ គឺជានិរន្តរ៍ដោយ  
ការព្យាបាលអ្នកវិកលចរិតនោះទេ។

## ៦ - ឯកទេសរបស់អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់

អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ និង អ្នកព្យាបាលផ្លូវចិត្តអន្តរក្រុម និង  
រៀនបន្ថែមផ្នែកណាមួយដែលពេញចិត្តនិងចូលចិត្តដើម្បីដឹក  
ពិសោធន៍និងយកជំនាញការងារផ្នែកនោះ ដូចជា៖ ផ្នែកខាង  
បំពាក់ការងារខាងផ្លូវកៅស៊ូ, ផ្នែកខាងបញ្ជាគ្រួសារនិងក្រុម, ផ្នែក  
ខាងសុខភាពផ្លូវចិត្ត, កម្មវិធីស្រាវជ្រាវនិងជំនាញសុខ, ផ្នែក  
ខាងសុខភាពផ្លូវចិត្តជម្រកជាដើម។

ការពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់នៅក្នុងលក្ខណៈព្យាបាលត្រូវឱ្យមាន  
ការរៀបចំសំរាប់ដំណើរការដែលដាក់ការណាត់ជួបជាច្រើនដង  
ដោយមានពេលវេលាទៀងទាត់នៅក្រោមការយល់ព្រមអំពីគតិ  
ជនដទៃ ខាងហេតុអ្វី ការណាត់ជួបដែលមានរយៈពេលមួយ  
ម៉ោង(មួយក្នុងមួយថ្ងៃ)នៅក្នុងកំឡុងពេលមួយសប្តាហ៍ ឬ ពីសប្តាហ៍  
ម្តងជាដើម។ ការណាត់ជួបអាចប្រព្រឹត្តទៅជាច្រើនដងនៅក្រោម  
ការកំណត់ផ្ទៃក្នុងពី ៧ ទៅ ៨ វគ្គ ហើយនិងអាចរហូតដល់ជាច្រើន  
វគ្គប្រសិនបើកម្លាំងនិងដំណើរ នៅក្នុងដំណើរការនៃការព្យាបាល  
នេះ អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់អាចធ្វើសហប្រតិបត្តិការរួមការ  
ព្យាបាលជាមួយអ្នកឯកទេសផ្សេងៗទៀតដែលផ្តល់នូវជំនួយសំរាប់  
បំពេញសេចក្តីត្រូវការរបស់អតិថិជនដែលមិនបានទទួលបាននូវ  
ដំណើរការនៃការពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់។ អ្នកឯកទេសទាំងនោះ  
អាចរាប់បញ្ចូលដូចជា៖ វេជ្ជបណ្ឌិតចិត្តសាស្ត្រ, វេជ្ជបណ្ឌិតសាស្ត្រ,  
វេជ្ជបណ្ឌិតវេជ្ជសាស្ត្រ, សង្គមកម្ម, បុគ្គលិកសុខាភិបាល ឬ សហ  
គមន៍, គិលានុបដ្ឋាយិកា, សិវិបរិហារជាដើម។

## ៤ - ការបញ្ជូនវេជ្ជបណ្ឌិតពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់

ការទទួលជំនួយផ្នែកខាងការពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់អាចប្រព្រឹត្ត  
បានដោយមានការបញ្ជូនរបស់ក្រសួង, ស្ថាប័នសហគមន៍, ឯក  
ជន, អ្នកឯកទេសខាងសុខភាព, បុគ្គលិកសុខាភិបាល ឬ សហ  
គមន៍។ អតិថិជនមានសិទ្ធិការទាក់ទងដោយផ្ទាល់ជាមួយអ្នក  
ពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ដើម្បីសុំរៀបចំការណាត់ជួប។  
អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ដែលមានទាន់ផ្តល់ព័ត៌មានអាចធ្វើការ  
បញ្ជូនអតិថិជនរបស់ខ្លួនបន្ទាប់ពីបានពិនិត្យឃើញមានសេចក្តីត្រូវ  
ការជាចាំបាច់អំពីអ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ដែលមានទាន់ព្យាបាល  
នៅក្នុងផ្នែកណាមួយ។ ការបញ្ជូនជាទូទៅទៅចាប់ផ្តើមតាមការ  
យល់ព្រមអំពីសាមីខ្លួនអតិថិជនដទៃ។

## ៤ - អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ជាអ្នកណាដែរ?

អ្នកពិភាក្សានិងប្តូរយោបល់ និង អ្នកព្យាបាលខាងផ្លូវចិត្តអាចជាអ្នក  
ដែលមានវិជ្ជាជីវៈជា៖ វេជ្ជបណ្ឌិតវេជ្ជសាស្ត្រ, វេជ្ជបណ្ឌិតចិត្តសាស្ត្រ,  
ចិត្តវិទូ, សង្គមកម្ម, គិលានុបដ្ឋាយិកាជាដើម។ រយៈពេលដែលបានទទួលនូវ

